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Ik kies voor eigen 
regie
Wil jij de regie over jouw fiscale carrière in eigen hand houden?
Dan zijn wij op zoek naar jou!
Meijburg & Co is het grootste zelfstandige fiscaal advieskantoor van Nederland, met ruim 650
medewerkers. Hoge kwaliteit, expertise, een proactieve benadering en snelle respons. Dit zijn enkele van
de kenmerken die Meijburg & Co hebben gemaakt tot een van de meest prominente
belastingadviesorganisaties van Nederland.

Natuurlijk verwachten we niet dat je als starter direct ieder vraagstuk zelfstandig kunt behandelen. Daarom 
word je als beginnend fiscalist begeleid door doorgewinterde professionals. We investeren in je individuele 
ontwikkelingstraject en daarmee in je toekomst. We bieden onder meer het NOB-traject, diverse persoonlijke 
vaardigheids- en commerciële trainingen, uitzending naar het buitenland en het voor Meijburg & Co kenmerkende 
hoogstaande vakoverleg. 

‘De Meijburger’ is geen one size fits all, dat maakt ons uniek als adviesorganisatie Wat we wél allemaal gemeen 
hebben is, ondernemerschap, creativiteit en uiteraard passie voor de fiscaliteit.
Door onze gedrevenheid en het plezier in ons vak voelen we ons betrokken bij 
onze cliënten en bij onze eigen organisatie. Meijburg & Co is een zelfstandige 
‘memberfirm’ van het wereldwijde KPMG-netwerk. We bieden jou een unieke, 
brede praktijk met ruimte voor specialisatie op elk fiscaal vakgebied. We zoeken 
mensen met honger naar kennis en plezier in fiscaal werk.

Om een werkstudentschap bij Meijburg & Co aan te gaan, ben 
je derdejaars bachelor- of masterstudent fiscaal recht of fiscale 
economie. Ook vragen wij een beschikbaarheid van minimaal drie 
maanden en twee tot vijf dagen per week, afhankelijk van jouw 
studierooster. Daarnaast vinden wij het belangrijk dat jij je op 
persoonlijk gebied ontwikkeld hebt, bijvoorbeeld door commissie- 
of bestuurswerk, buitenland- of stage-ervaring, het voeren van 
een eigen onderneming, het beoefenen van topsport of het doen 
van vrijwilligerswerk.

Wil je meer weten over Meijburg & Co? Kijk op onze website 
www.werkenbijmeijburg.nl of volg ons via www.facebook.com/
werkenbijmeijburg en www.instagram.com/werkenbijmeijburg. 
Je mag natuurlijk ook altijd contact opnemen met onze recruiters 
Maartje, Sophie of Eva via Puls.Maartje@kpmg.com, 
Vanolm.Sophie@kpmg.com of Baas.Eva@kpmg.com.

© 2023 Meijburg & Co is een Nederlandse maatschap van besloten vennootschappen, staat ingeschreven in het Handelsregister
onder nummer 53753348 en is aangesloten bij de wereldwijde KPMG organisatie van onafhankelijke entiteiten verbonden aan
KPMG International Limited, een Engelse private company limited by guarantee. Alle rechten voorbehouden.



Voorwoord Sanna Wiersinga
Beste GFE’ers, 

Deze editie van de OOTB komt voor sommigen
van jullie misschien als een verrassing, dit
academisch jaar mogen wij jullie namelijk maar
liefst verblijden met niet 2 maar 3 edities van de
OOTB. In deze extra editie brengen wij jullie
weer helemaal up-to-date van de ontwikkelingen
binnen de GFE. Nu blok 3, oftewel het eerste
strijdveld van de vennootschapsbelasting, achter
de rug is, staat het blok voor de deur waarin alle
drukke weken onderbroken worden met dagen
vrij. Nog even doorzetten, de zomervakantie is
bijna in zicht! 

De afgelopen periode hebben er weer vele
succesvolle evenementen mogen plaatsvinden
binnen de GFE. In deze editie blikken we onder
andere terug op het Recruitmentdiner, Taxeer
Your Career, Donar x Bentacera en de Lustrum
Wispo. Hartelijk dank voor alle commissies die
deze evenementen mogelijk hebben gemaakt. 

Extra nadruk wil ik in mijn voorwoord geven aan
het Femme Fiscale evenement dat wij als MSF-
commissie hebben georganiseerd. Op
internationale vrouwendag kwamen 3 sprekers
vertellen over hun werk binnen de fiscale sector
vanuit drie invalshoeken: de gemeente, de fiscale
advocatuur en de transfer pricing-adviespraktijk.
Specifieke nadruk lag hierbij op hoe zij als een
vrouw een carrière combineren met een
gezinsleven. Het was een geslaagd evenement
waar wij met veel plezier op terugkijken. 

Deze editie hebben wij ook weer een zeer actueel  
artikel dat is geschreven door prof. dr. I.J.J.
Burgers over het IBO-rapport “Scherpe doelen
Scherpe keuzes IBO aanvullend normerend en
beprijzend nationaal klimaatbeleid voor 2030 en
2050”. Prof. dr. I.J.J. Burgers is een bekend
gezicht voor de OOTB en wij danken haar voor
wederom een zeer interessante bijdrage. 

Deze editie van de OOTB bevat ook de vuurdoop
van het nieuwe kandidaatsbestuur. In de GFE-
Facebook rubriek stellen Veerle, Fabien, Mart,
Martijn en Niels zich voor zodat jullie ze alvast
wat beter kunnen leren kennen. Vol vertrouwen
heten wij ze van harte welkom! 

In het kader van Koningsdag hebben wij ook een
heerlijk recept toegevoegd wat past bij deze
feestdag, blader daarom snel door om erachter te
komen wat het is. Ook 5 mei is een dag die
natuurlijk nooit vergeten mag worden. Graag
testen wij jullie kennis over kwesties rondom 5
mei door middel van een quiz die te vinden is aan
het einde van het magazine. 

Hartelijk dank voor iedereen die een bijdrage
heeft geleverd aan deze 18de editie van de Out of
The Box. Aangezien dit de laatste OOTB editie is
onder het toezicht van het huidige bestuur wil ik
nog specifiek mijn dank uitspreken naar Lucas,
Marilou, Tarik, Bati en Yke voor alles wat zij in
hun bestuursjaar hebben betekend voor de GFE.
Chapeau! 

Namens de MSF-commissie, 

Sanna Wiersinga  
&
Nynke Smits         
Renske Boerma     
Kelly van Nes    
Lise Rutgers                    
 

Voorzitter

Secretaris
Fiscus
Commissaris OOTB
Commissaris Studiefaciliteiten
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Voorwoord Lucas Buma
Waarde lezer,

Met nog ongeveer een maand op de teller als
voorzitter van de GFE is het aan mij de eer om
nog een laatste voorwoord in die hoedanigheid te
schrijven voor de Out of the Box. Ik denk dat ik
namens mijn hele bestuur spreek als ik zeg dat het
afgelopen jaar echt een eeuwige en onvergetelijke
herinnering is geworden. Een herinnering die
grotendeels gemaakt is door de fantastische leden
die de GFE heeft.

Als ik even terugblik op wat er is gebeurd binnen
de GFE sinds de laatste editie dan komt bij mij als
eerste de wintersport te boven. Een week lang
hebben we met fantastisch weer genoten van de
sneeuw (en het bier) in Avoriaz. De reis was
natuurlijk onderdeel van het lustrumprogramma
en ik durf wel te stellen dat  de lustrumcommissie
er met (onder andere) deze reis voor heeft
gezorgd dat het lustrum niet ongezien aan ons
voorbij is gegaan. Nogmaals heel hartelijk dank
aan de lustrumcommissie hiervoor, maar
natuurlijk ook aan de deelnemers voor de
geweldige sfeer deze week.

Verder heeft de TYC een heel geslaagd congres
neergezet waar ik persoonlijk ook heel erg van
heb genoten. De commissie heeft de nodige
uitdagingen weten te trotseren, het heeft mij heel
erg trots gemaakt dat zij dit voor elkaar hebben
gebokst. Ook hiervoor heel veel dank!

De komende tijd staan er weer veel feestdagen
voor de deur. Pasen is al achter de rug en
binnenkort Koningsdag, hemelvaart en
Pinksteren. Op deze dagen wordt studeren met
academische vrijheid ingeruild voor vrijheid van
de academie. Wat jullie ook mogen doen op deze
dag; een festival of levend ganzenbord met  jullie
ouders, ik hoop dat eenieder geniet van de vrije
tijd.

Als laatste wil ik alle leden maar ook onze
partners heel erg bedanken voor het afgelopen
jaar. Het was echt fantastisch en dit had niet
zonder jullie gekund! Ik wens jullie heel veel
plezier toe met het lezen van de Out of the Box.
En als laatste wil ik, zonder van het voorwoord
een dankwoord te maken, de MSF-commissie
heel erg bedanken voor het samenstellen van deze
editie.

Namens het 41e bestuur der Groninger Fiscale
Eenheid,

Lucas Buma                   Voorzitter GFE
&
Marilou Hogeveen         Secretaris
Tarik Velagic                 Fiscus
Batı Akarsu                    Commissaris Extern
Yke Haarsma                 Commissaris Intern
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Recruitmentdiner 
Geschreven door: Marilou Hogeveen 

Donderdag 2 maart gingen we met een groep
van 30 GFE'ers naar Amsterdam voor het
jaarlijkse recruitmentdiner. Daar schoven 5
advocatenkantoren bij ons aan tafel: Baker
McKenzie, De Brauw Blackstone Westbroek,
Bird & Bird, DLA Piper en Houthoff. Door
met 1 van deze kantoren te dineren kreeg
iedereen de uitgelezen kans om kennis te
maken met de fiscale advocatuur.

Om 19:00 stonden de voorgerechten voor ons
klaar bij het eerste kantoor. Na een uur
gezellig kletsen en heerlijk eten was het dan
tijd om door te schuiven.

Na 3 gangen en 3 uren heeft iedereen met 3
kantoren kunnen spreken. Met een volle
maag en genoeg wijn, heeft een deel het nog
gezellig gemaakt in het centrum van
Amsterdam. Voor wie dit wou, hadden we
namelijk een hostel geregeld omdat we ook
die vrijdag nog in Amsterdam moesten zijn
voor een kantoorbezoek. 

Het was weer een erg geslaagde avond!
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Taxeer Your Career
Geschreven door: Jur van der Hoek

Vrijdag 17 maart was het dan zover: het
Taxeer Your Career congres 2023. Dit
belangrijke evenement vond na drie jaar weer
plaats in Brasserie de Leyhoeve. Een grote
groep GFE’ers werd hier in de ochtend
verwelkomd met een kop koffie en een
cakeje. Om 10 uur werd de dag geopend door
Mirjam de Weerdt die de rol van
dagvoorzitter op haar had genomen. Het
onderwerp ‘werken voor je geld of geld voor
je laten werken?’ stond centraal tijdens het
congres. Koos Boer, de eerste spreker, nam
de studenten op een enthousiaste manier door
het verhaal van de geschiedenis van belasting
op vermogen. Hij liet iedereen vanuit
verschillende invalshoeken kennismaken met
dit omstreden onderwerp. De focus lag
hierbij met name op de discussie omtrent box
3. Na een korte pauze ging de tweede
spreker, Christiaan Basut, in op de
overbruggingswetgeving en het rechtsherstel
van box 3 belicht vanuit het perspectief van
de Belastingdienst. Het was een zeer
leerzame ochtend waarbij zowel de studenten
als de vakgroep wat op heeft kunnen steken.
Na deze interessante ochtend vervolgde de
dag met een driegangenlunch waarbij de
studenten kennis konden maken met de
verschillende aanwezige kantoren. Dezelfde
kantoren verzorgden later op de dag
workshops waarbij ze op een boeiende en
interactieve manier ingingen op het
onderwerp van de dag. De dag werd
afgesloten met een gezellige borrel op
locatie. De TYC commissie vond het een erg
geslaagde dag en we willen iedereen
bedanken voor hun actieve deelname! 

7



Ontwikkel je net als Niels tot fiscaal 
professional met het Tax Talent Traineeship
bij de Belastingdienst

De Belastingdienst

Bijdragen aan een financieel gezond
Nederland. Dát doen wij.

Ontdek ons Tax Talent
Traineeship op
werken.belastingdienst.nl/tax-
talent

Op veel plekken in Nederland kan je werken in de 
fiscaliteit, maar er is maar één plek waar je dat kan op het
snijvlak van wetgeving, beleid en uitvoering. Welkom 
bij de Belastingdienst, waar de fiscale ontwikkelingen 
nooit stilstaan en waar je iets kunt betekenen voor de 
samenleving als geheel. Elke verandering op fiscaal 
gebied, nieuwe wetten en nieuwe regelgeving is 
van invloed op de werkzaamheden van onze fiscale 
specialisten. Zij werken intensief samen en dragen zo bij
aan een financieel en gezond Nederland. 

Niels, tax talent trainee bij de Belastingdienst: ‘Met al
enigszins wat werkervaring op zak, als buitengriffier bij de
Rechterlijke Macht en als adviseur bij een advieskantoor,
ging ik na het behalen van mijn master Fiscale Economie
aan de slag bij een belastingadvieskantoor. 

Na enige tijd trok het Tax Talent Traineeship mijn aandacht
en heb ik de overstap naar de overheid gemaakt. Wat mij
vooral aanspreekt is de unieke kans om op verschillende
plekken kennis en ervaring op te doen. Je ziet werkelijk álle
facetten van de fiscale wereld: van wetgeving tot uitvoering,
en kunt jezelf niet alleen verder specialiseren in een specifiek
belastingmiddel maar hebt ook de mogelijkheid om je 
kennis te verbreden. Samen met andere trainees volg ik
wekelijks verschillende trainingen en fiscaal inhoudelijke
sessies, waardoor ik mezelf zowel fiscaal als niet-
fiscaal verder kan ontwikkelen. Het feit dat we geregeld
samenkomen draagt bij aan het groepsgevoel, iedereen 
helpt elkaar daar waar het mogelijk is.’

Ben jij klaar om aan de slag te
gaan in het kloppend hart van
de fiscaliteit?

Waarom het Tax Talent Traineeship?

Omdat... • Je deelneemt aan projecten, 
verweerprocedures voert en meedenkt over 

nieuwe wet- en regelgeving

• Je begeleiding krijgt van een coach en werkt 
met verschillende deskundigen uit de praktijk

• Je met jouw jaargenoten een avontuurlijke 
tijd tegemoet gaat; samen optrekken, 

workshops volgen en deelnemen aan andere 
(informele) activiteiten
• Je vier maanden kunt werken aan fiscale 

vraagstukken in het buitenland; bijvoorbeeld 
Brussel, Londen of toch Washington D.C.?



Femme Fiscale
Geschreven door: MSF-Commissie

Woensdag 8 maart stond in het teken van
Internationale Vrouwendag. Een dag waar
ook binnen de GFE bij stil werd gestaan. De
MSF-commissie heeft hiervoor het
evenement Femme Fiscale georganiseerd.
Drie inspirerende vrouwen hebben deze
middag gesproken over hun loopbaan binnen
de fiscale sector. Er werd specifiek aandacht
besteed aan het combineren van een carrière
met het privéleven, zoals gezin, vrienden en
sport. 

Als eerste kwam Astrid Spaansen aan het
woord. Na het afronden van de studie Fiscaal
Recht aan de Universiteit van Amsterdam
heeft zij meerdere jaren als belastingadviseur
gewerkt bij diverse advieskantoren. Na het
krijgen van haar kinderen is ze werkzaam
geworden als gemeentefiscalist bij de
Gemeente Groningen en werkt ze als
zelfstandig gemeentefiscalist. 

Vervolgens kwam Paulien Waninge aan het
woord. Na het behalen van de masters Fiscaal
en Notarieel Recht aan de Rijksuniversiteit
Groningen is zij aan de slag gegaan bij
PlasBossinade, waar zij werkzaam is als
fiscaal advocaat, curator en partner. 

De laatste spreekster van de middag was Jin
Chen. Zij heeft Fiscaal Recht gestudeerd aan
de Universiteit Leiden, waarna zij zich heeft
gespecialiseerd in transfer pricing. Inmiddels
is zij partner transfer pricing bij Crowe
Foederer en is zij o.a. bestuurslid voor het
vrouwennetwerk van de Nederlandse Orde
van Belastingadviseurs (NOB). 

Na de drie interessante lezingen vond er een
afsluitende borrel plaats, waarbij iedereen de
gelegenheid kreeg om informeel in contact te
komen met de spreeksters. Al met al was het
een geslaagde en bovenal gezellige middag!
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Donar x Bentacera
Geschreven door: Evelien Robben

Donderdag 12 januari vond het Donar event
in samenwerking met Bentacera plaats. Om
17.00 uur werden we verwacht op het
kantoor van Bentacera in Groningen. Waar
de ene GFE’ers zo vroeg waren dat ze de
dames van het ontvangstcomité hadden
misgelopen, kwamen de andere GFE’ers wat
later binnen druppelen, zowel letterlijk als
figuurlijk, het was namelijk weer heerlijk
Hollands weer. 

Toen iedereen gearriveerd was en een
drankje in handen had, kregen we het één en
ander te weten over Bentacera. Niet veel later
werd het buffet geopend en konden we aan
tafel! De keuze was reuze en het eten
smaakte heerlijk. Na onze buikjes rond
gegeten te hebben, kon de tocht naar
Martiniplaza beginnen. Gelukkig hadden we
goed gegeten, want we moesten de héle
Leonard Springerlaan oversteken om
Mariniplaza te bereiken. 

Eenmaal aangekomen werden we naar een
aparte zaal begeleid, hier kregen we een
uitgebreide speluitleg. Basketbal bleek toch
iets ingewikkelder dan we dachten.  

Om 19.30 uur was het dan eindelijk zo ver,
de wedstrijd Donar tegen Heroes Den Bosch
kon beginnen. Zoals we net geleerd hadden
moesten we aan het begin van de wedstrijd
opstaan om te klappen. Zodra de eerste
punten gescoord waren, mochten we weer
gaan zitten. Uiteraard deden wij netjes mee.
Gelukkig scoorde Donar al snel de eerste
twee punten, met een prachtige goal die, met
een bounce pass, tussen de benen van de
tegenstander door, uiteindelijk in het net
belandde. 

Het was een spannende wedstrijd. Donar moest
met drie punten verschil winnen om een plek
in de halve finale van de DBL Cup te
bemachtigen. Gelukkig namen ze deze taak erg
serieus en wonnen ze met 72-50. Dit moest
natuurlijk gevierd worden in de vijfde helft,
waar de nodige biertjes gedronken werden.
Sommige GFE’ers bleven lang hangen en de
ware fangirls in hen kwamen naar boven. Zo
werden een aantal prachtige plaatjes geschoten
en werd zelfs het veld nog even betreden. 

Al met al was het een geslaagde avond! 
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Christiaan van der Wagt studeerde fiscaal 
recht in Leiden. Sinds januari 2022 is hij junior 
adviseur bij Pereira Consultants. Hij adviseert 
cliënten over de hele breedte van het fiscale 
recht, zowel nationaal als internationaal.

Hoe ben je bij Pereira terecht gekomen? 
‘Via een oud-studiegenoot kwam ik terecht 
bij Pereira. Na verschillende stages en 
werkstudentschappen had ik een helder beeld 
van wat ik zocht in een baan: zelfstandigheid, 
afwisseling, uitdaging en klantcontact. Ook leuke 
collega’s vind ik belangrijk. Na een meeloopstage 
wist ik zeker dat ik bij Pereira wilde werken.’

Waaruit bestaat je werk zoal?
‘Mijn werkzaamheden zijn heel divers. Ik ben nu 
bezig met een internationale herstructurering, 
een bedrijfsopvolgingsregeling en het schrijven 
van een beroepschrift. Ik zit in verschillende 
cliëntenteams. In zo’n team werk ik met collega’s 
toe naar een concrete oplossing voor een fiscaal 
vraagstuk. Dat vergt gedegen fiscale kennis, 
maar ook creativiteit. We doen hier niet aan 
standaardadviezen of ellenlange memo’s, maar 
willen maatwerk leveren en het fiscaal complexe 
zo simpel mogelijk maken. Dat vind ik een mooie 
uitdaging.’

Bij Pereira wordt generalistisch gewerkt: alle 
adviseurs adviseren er in principe over alle 
belastinggebieden. Hoe vind je dat?
‘Fijn, want het maakt mijn werk inhoudelijk 
afwisselend. Daarnaast heeft het enorme 
voordelen. Je ontwikkelt niet alleen diepgaande 
kennis op een diversiteit aan belastinggebieden, 
maar gaat ook onderlinge verbanden zien. Die 
komen een optimaal advies vaak ten goede. De 
ervaring leert trouwens dat de meeste adviseurs 
hier op termijn een voorkeur ontwikkelen voor 
bepaalde fiscale onderwerpen. Daar maken ze 
dan hun zwaartepunt van.’

- ADVERTORIAL -

Het klantenbestand van Pereira bestaat voor 
een groot deel uit vermogende families en hun 
bedrijven. Wat betekent dit voor je werk? 
‘Ik vind dat een heel interessant en dynamisch 
aspect ervan. Zakelijk en privé zijn bij deze 
cliënten sterk verweven. Uiteraard moet je ook 
hier een goede fiscale analyse bieden, maar als 
‘trusted advisor’ ben je ook heel direct betrokken 
bij hetproces waarin een familie zakelijke 
beslissingen moet nemen.’

Pereira hecht sterk aan vakinhoudelijke kennis. 
Waar zie je dat aan?
‘Aan bijvoorbeeld de vakinhoudelijke vergadering
die we twee keer per week hebben. Ook zijn er 
geregeld zogenaamde ‘verdiepingen’, waarbij 
externe sprekers college geven over onderwerpen 
die relevant zijn voor ons werk. Junior adviseurs 
volgen in hun eerste jaren de NOB-opleiding. Ik 
kan me volop ontwikkelen hier.’

Jij lijkt je ideale baan gevonden te hebben. 
‘Klopt. De hoge kwaliteitsstandaarden van Pereira 
dagen mij uit het beste uit mezelf te halen. Ik 
geniet daarnaast van het informele contact 
met collega’s, de korte lijnen met cliënten, het 
samenwerken en de grote autonomie die ik heb. 
Al met al heb ik het bij Pereira ontzettend naar 
mijn zin.’

‘ONTZETTEND 
NAAR MIJN ZIN 

BIJ PEREIRA’

Wil jij meer weten over Pereira? Neem dan contact op met
HR Adviseur Mirjam van der Kooij via 06-22602910 of 
Mirjam.van.der.kooij@pereiraconsultants.com 



Wintersport
Geschreven door: Isla Ellis

Zaterdag 11 februari 2023 was het eindelijk
zover, de GFE stapte na jarenlang wachten
weer voor het eerst in een bus met als
bestemming de Alpen. De laatste en tevens
grootste lustrumactiviteit was de wintersport
naar Avoriaz. 

Eenmaal aangekomen in Avoriaz na een
vermoeiende busreis, konden de GFE'ers
ontspannend bijkomen in de lokale spa. En
nadat we 's middags konden inchecken in het
hostel was het tijd voor het eerste avondmaal.
De plaatselijke specialiteit, een Franse
kaasfondue werd ons opgediend. Bij de één
viel dit beter in de smaak dan bij de ander...

De volgende dag begon de skireis dan echt en
waagden sommigen zich voor het allereerst
op een skipiste. Gelukkig stonden een aantal
ervaren skiërs klaar om de beginners hun
eerste lessen te geven. Op een enkeling na
ging dit zeer voorspoedig. 

Aan het einde van de dag verzamelde
iedereen, van de beginners tot de
gevorderden, zich bij La Folie Douce (beter
bekend als: De Volle Douche). Het enige
talent wat hiervoor nodig bleek, was met
skischoenen aan op de tafel kunnen dansen
na x (vul zelf een aantal in) halve liters. Dit
hadden de meesten een stuk sneller onder de
knie dan skiën. Om 6 uur stipt was het feestje
afgelopen in De Volle Douche en werd
iedereen semi-vriendelijk verzocht om de
kroeg zo snel mogelijk te verlaten. Dit leidde
vaak tot vermakelijke scènes. 

Na de aprèsski baande iedereen zich een weg
naar het toegewezen restaurant van de avond.
Hier werd wisselend pizza, burgers of
kaasfondue geserveerd. Vooral op woensdag
na de rosé party bleek dit een grote opgaaf
voor iedereen die niet had verwacht dat de iglo
waar het eten opgediend werd boven aan een
piste zat. Na het diner werd op kamer 909
fanatiek gedemarreerd en sommigen maakten
een aantal keren de stad nog onveilig. 

Ondanks alle gezelligheid, maakten de
GFE'ers ook genoeg kilometers op de piste
hoewel de sneeuw aan het einde van de dag
helaas niet altijd nog even goed was door de
stralende zon de hele dag. Maar al met al was
het een zeer geslaagde reis en een wintersport
die menig GFE'er nooit zal vergeten!
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Enkele beschouwingen over het IBO-rapport “Scherpe doelen
Scherpe keuzes IBO aanvullend normerend en beprijzend nationaal
klimaatbeleid voor 2030 en 2050” 
Geschreven door: I.J.J. Burgers

1. Introductie

De klimaatdoelstellingen van Parijs zijn
ambitieus, de tijd beperkt. Bosbranden in
Australië, warmterecords in India en het
Verenigd Koninkrijk, overstromingen in
Pakistan, droogte in Nederland, ze maken een
abstract begrip als klimaatverandering urgent en
tastbaar. Het Coalitieakkoord bevat de ambitie
om de Nederlandse CO2 uitstoot met 60% te
verlagen in 2030, om zo zeker te stellen dat
Nederland in 2030 in ieder geval de uitstoot met
55% heeft gereduceerd. Dit IBO biedt met
illustratieve pakketten en 77 fiches inspiratie voor
de hiervoor noodzakelijke aanvullende
besluitvorming”. 

Zo begint Laura van Geest, voorzitter van een
interdepartementale werkgroep haar voorwoord
bij het Interdepartementele
Beleidsonderzoek(afgekort(IBO: IJJB)-Rapport
“Scherpe doelen Scherpe keuzes IBO aanvullend
normerend en beprijzend nationaal klimaatbeleid
voor 2030 en 2050”. 

Zonder aanvullend beleid haalt Nederland de
klimaatdoelen niet. Het kabinet wil met zekerheid
ten minste 55% reductie in 2030 halen en richt
zich daarom op circa 60% reductie, op weg naar
klimaatneutraliteit in 2050. Om 60% in 2030 te
halen is – zo blijkt uit het rapport - circa 22
Megaton emissiereductie in 2030 nodig bovenop
de verwachte reductie van het afgesproken
beleid. 

Het normeren van de omvang van de
veestapel, een verbod op verkoop van nieuwe
fossiele zakelijke auto’s vanaf 2025,
afvalverbranding verminderen, de CO2-
uitstoot afvangen en opslaan (Carbon Capture
and Storage), normeren en stimuleren van
zon op dak en parkeerterreinen, mogelijkheid
invoering zero-emissiezones in middelgrote
steden vanaf 2030;
Het beprijzen door aanscherping van het
emissiehandelsysteem, beperken van de
onbelaste reiskostenvergoeding tot €0,12,
invoering van een belasting op vlees en
zuivel en aanscherping van de
milieubelastingen.

Tot 2050 resteert dan nog een reductie van 50
Megaton. Een mix van normerende en
beprijzende – waaronder fiscale – maatregelen zal
volgens de werkgroep het meest effectief zijn,
want:

“Heldere normen zorgen ervoor dat burgers,
bedrijven en maatschappelijke organisaties weten
wat van hen wordt verwacht. Beprijzen geeft
transparantie over de prijs die deze partijen
betalen en zorgt voor een prikkel die duurzaam
gedrag stimuleert en vervuilend gedrag
ontmoedigt. Normerende en beprijzende
instrumenten kunnen elkaar zo versterken en zijn
een effectief middel om het tempo van de transitie
op een kosteneffectieve manier te borgen”.

2. Voorstellen

De werkgroep stelt een reeks aan normerende en
beprijzende maatregelen voor, waaronder:

1.

2.

1 Wereldwijd zijn er verschillende emissiehandelssystemen.
Dertig Europese staten doen mee aan het European Union
Emissions Trading System (EU ETS). Het EU ETS is het
grootste emissiehandelssysteem ter wereld. Deelname is verplicht
voor ongeveer 10.000 Europese bedrijven die samen
verantwoordelijk zijn voor 45% van de CO2-uitstoot in de EU,
waaronder ongeveer 400 in Nederland gevestigde bedrijven. Elk
jaar stelt de Europese Commissie vast hoeveel CO2 de ETS-
bedrijven mogen uitstoten. Deze hoeveelheid wordt elk jaar
lager, zodat uiteindelijk de doelstelling voor 2030 wordt bereikt.
Zie voor meer info Nederlandse Emissieautoriteit
https://www.emissieautoriteit.nl/onderwerpen/wat-is-
emissiehandel.
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Invoering van een belasting op vlees en
zuivel;
Via de energiebelasting gasgebruik duurder
en elektriciteitsgebruik goedkoper maken
voor consumenten, met oog voor
prijsstabiliteit.
Via de energiebelasting gas- en grootgebruik
energie minder aantrekkelijk maken;
Scherpere beprijzen van fossiele voertuigen
via o.a. aanscherping betalen naar gebruik,
verhoging aanschafbelasting (bpm) voor
fossiele auto’s en de vrachtwagenheffing;
Afbouwen van vrijstellingen van
energiebelasting;
Introductie van een “fiscale heffing aan de
marge emissies” voor de
veehouderij/akkerbouw (vanaf 2028). De
werkgroep denkt daarbij aan bijvoorbeeld een
emissiebelasting aan de marge, waarbij een
veehouder alleen belasting hoeft te betalen
als zijn emissies boven een bepaald niveau
uitkomen, of aan het invoeren van een
emissieplafond, waarbij (een deel van) de
verhandelbare uitstootrechten gratis zou
kunnen worden toegewezen
Introductie van een “fiscale heffing aan de
marge voor de glastuinbouw, waarbij iedere
tuinder een jaarlijks dalende vrijgestelde
uitstoot krijgt en alleen belasting hoeft te
betalen als zijn emissies hoger liggen dan de
vrijgestelde uitstoot;
Afschaffen van de vrijstelling in de
kolenbelasting voor duaal verbruik en
vrijstelling in de energiebelasting voor non-
energetisch verbruik van aardgas (per 2028);
Afbouwen van de accijnsvrijstelling minerale
oliën (2035);
De accijnzen en motorrijtuigenbelasting voor
fossiele brandstofauto’s verhogen, rekening
houdend met wat wordt aangeduid als
“grenseffecten”

Voor wat betreft de aanscherping van de
milieubelastingen stelt de werkgroep de volgende
maatregelen voor:

Het verlaagde tarief voor de bestelauto
ondernemers afschaffen;
In de motorrijtuigenbelasting een
gewichtscorrectie voor emissievrije
personenauto’s toepassen (tariefskorting
40%)
De bijzonder verbruiksbelasting
personenauto’s en motorvoertuigen (bpm)
fossiele personenauto's) verhogen naar
gemiddeld het oude niveau van 2010. Dat
betekent een tariefsverdubbeling ten opzichte
van de situatie anno 2023);
Een zo snel mogelijke invoering van wordt
aangeduid als “Betalen naar gebruik” in
combinatie met een stevigere
tariefdifferentiatie tussen fossiele en
elektrische bestelauto’s zorgen voor een extra
prikkel tot verduurzaming;
Verhogen van het tarief van de
Vrachtwagenheffing;
Verduurzamen luchtvaart via
afstandsafhankelijke vliegbelasting.
Verhogen van de vliegbelasting.

Een scala aan fiscale maatregelen derhalve die
zich allen richten op het bewerkstelligen van
gedragsverandering, derhalve op het
instrumentele doel van belastingheffing, in plaats
van op het budgettaire doel. Hierna volgen enkele
beschouwingen over de voorstellen.

3.1 Enkele beschouwingen
3.1.1 Geen beleidsvisie met betrekking tot de
plastic belasting

Wat niet genoemd wordt in het rapport is een
voorstel voor een plastic belasting. Zo’n belasting
staat al enige tijd op de politieke agenda, zulks
naar aanleiding van de op 5 juni 2019
aangenomen de EU Single Use Plastic (SUP-
richtlijn) betreffende de vermindering van de
effecten van bepaalde kunststofproducten op het
milieu. Deze Richtlijn verplicht lidstaten
maatregelen te nemen ter vermindering van het
eenmalig gebruik van plastic. Een aantal lidstaten
(Italië, Spanje, Verenigd Koninkrijk) hebben ter
implementatie van deze Richtlijn een plastic
belasting ingevoerd. 

2 Richtlijn (EU) 2019/904 (SUP-richtlijn).
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In 2021 heeft CE Delft in opdracht van toenmalig
Staatssecretaris van Financiën Vijlbrief
onderzoek gedaan naar de mogelijkheden voor
een nationale heffing op nieuw plastic, met als
doel productie en gebruik van nieuw plastic af te
remmen en daarmee mogelijk het aandeel plastic
recyclaat te vergroten. Een mogelijke verklaring
waarom de plastic belasting niet genoemd wordt
is dat Plastics Europe - de pan-Europese
vereniging van producenten van
kunststofproducten, waarvan de meest
producenten van kunststofproducten in de EU,
Noorwegen, Turkije en Zwitserland lid zijn - en
de Nederlandse Rubber- en Kunststoffenindustrie
(NRK) in een brief van 2 december 2022 de
Tweede Kamer heeft opgeroepen zich te
verdiepen in de gebrekkige werking van een
plasticbelasting doordat werkgelegenheid in de
sector vernietigt. Plastics Europe en de NRK
stellen in plaats daarvan het – in het Rapport
“Scherpe Doelen Scherpe Keuzes” wel genoemde
- verplicht bijmengen van recyclaat voor als
zijnde een effectieve maatregel om een circulaire
productie en verbruik van plastics te
bewerkstelligen.

3.2 Nederland heeft al vele jaren belastingen
ingezet als instrument om gedragsverandering op
het gebied van het klimaat te bewerkstelligen

De werkgroep stelt dat Nederland tot nog toe
gedragsverandering met name heeft proberen te
bewerkstelligen door subsidies en vrijwillige
aanpassingen in plaats van door prijsprikkels,
waaronder belastingen. En dat terwijl Nederland
door middel van belastingen op diverse manieren
probeert gedragsverandering te bewerkstelligen.
Uit het OECD-rapport “Effective carbon rates
2021” blijkt dat Nederland in 2018 koploper was
van alle onderzochte landen voor wat betreft het
belasten van CO2-uitstoot. 

3 Zie Brief Staatssecretaris van Financiën 14 juni 2021
Onderzoek naar een belasting op plastic,
https://open.overheid.nl/documenten/ronl-39c0e396-a321-
4899-9015-f8188314dafb/pdf en CE Delft, Nationale heffing
op virgin plastics Mogelijkheden en effecten, juni 2021,
https://open.overheid.nl/documenten/ronl-0b962b94-92ad-
4fe5-885f-ab7589ba5f86/pdf.
4 Zie Oproep Plastics Europe en Nederlandse Rubber- en
Kunststoffenindustrie (NRK): zie af van een nationale
plasticbelasting 2 december 2022,,
https://plasticseurope.org/nl/knowledge-hub/reactie-plastics-
europe-nederland-en-nrk-op-voornemen-voor-nationale-
plasticbelasting/.

In dat jaar werd maar liefst 90% van de uitstoot
belast. Niet direct – de CO2-belasting is pas sinds
1 januari 2021 opgenomen in de Wet belastingen
op milieugrondslag (WBM) - maar op indirecte
wijze, bijvoorbeeld door accijns en
motorrijtuigenbelasting. Overigens bedroeg de
milieubelasting, inclusief de brandstofaccijnzen
in 2021 - het meest recente jaar waarover op het
moment van schrijven (april 2023) de
gerealiseerde opbrengst bekend is - 23,2 miljard
euro, 6,9% van de totale belasting- en
premieopbrengsten en een toename van 1 miljard
ten opzichte van (coronajaar) 2020. Wel wordt
over 2022 een scherpe daling geraamd van de
opbrengst van de Belastingen op milieugrondslag.
In plaats van de in de Miljoenennota 2023
geraamde 4,733 miljard zal – blijkens de
Miljoenennota 2023 – de vermoedelijke uitkomst
1,470 miljard euro bedragen, een daling van
3,262 miljard. Krachtens de Wet belastingen op
milieugrondslag worden een belasting op
leidingwater, een afvalstoffenbelasting, een
belasting op kolen, een energiebelasting, een
vliegbelasting en een CO2-heffing industrie
geheven. Een verklaring voor de stelling van de
werkgroep dat Nederland het
belastinginstrumentarium te weinig heeft ingezet
is mogelijk dat zij aansluit bij de visie van de
Europese Commissie. De Europese Commissie
schrijft in een stafdocument dat milieubelastingen
in de Europese Unie te weinig worden gebruikt
als instrument voor de lidstaten om de transitie
naar een groene economie te bewerkstelligen. 

5 CBS, Opbrengst milieubelastingen met 1 miljard gestegen in 2021,
https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2022/47/opbrengst-milieubelastingen-
met-1-miljard-euro-gestegen-in-
2021#:~:text=In%20dit%20eerste%20jaar%20na,1%20naar%206%2C9
%20procent.
6 Zie Art. 1 Wet belastingen op milieugrondslag.
7 Blijkens een stafdocument van de Europese Commissie was Nederland
niet het enige land waarin de opbrengst van de milieubelasting in 2020
daalde. In alle lidstaten tezamen was sprake van een daling van de
milieubelastingopbrengst van 0,2% van het Bruto Nationaal Product,
waarbij 77,2% veroorzaakt werd door daling van de belastingen op
energie, veroorzaakt door minder consumptie van onder meer
brandstoffen en 19,1% van belastingen op transport. De Europese
Commissie wijdt deze daling aan de coronacrisis. Zie Commission Staff
Working Document Annual Report on Taxation 2022 Review of taxation
policies in EU Member States,
https://www.europarl.europa.eu/RegData/docs_autres_institutions/comm
ission_europeenne/swd/2022/0226/COM_SWD(2022)0226_EN.pdf, p.
20.
8 Commission Staff Working Document Annual Report on Taxation
2022 Review of taxation policies in EU Member States,
https://www.europarl.europa.eu/RegData/docs_autres_institutions/comm
ission_europeenne/swd/2022/0226/COM_SWD(2022)0226_EN.pdf, p.
16.
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Naast gedragsverandering hebben milieubelasting
nog meer voordelen ten opzichte van andere
belastingen. Milieubelastingen zijn moeilijk te
ontgaan. Van alle door de Europese Commissie
onderzochte belastingen werken ze, mits wat de
Europese Commissie aanduidt als “appropriately
designed” het minst verstorend voor de economie.
Daarmee doelt de Europese Commissie op
administratieve eenvoud. Doordat
milieubelastingen waarschijnlijk leiden tot
gedragsverandering zullen – volgens de Europese
Commissie - de kosten voor het aanpakken van de
klimaatcrisis minder worden afgewenteld op
toekomstige generaties. Daardoor zorgen deze
belastingen voor meer fairness tussen de
generaties. Voorst wijst de Europese Commissie
erop dat uit onderzoek blijkt dat de meest
kwetsbare huishoudens het meeste last hebben
van klimaatverandering. Zij profiteren dan ook
het meest van wat wordt aangeduid als het
beprijzen van negatieve externaliteiten: de
negatieve consequenties voor natuur en
biodiversiteit van het menselijk handelen.
Tenslotte wijst de Europese Commissie erop dat
milieubelastingen niet alleen voordelen hebben.
Groot nadeel is dat milieubelastingen regressief
zijn. Ze drukken sterker op degenen met een
smallere beurs. In het design dient daar ook
rekening mee te worden gehouden. 

3.3 De werkgroep doet diverse voorstellen
betreffende accijnzen, de energiebelasting en de
vliegbelasting maar gaat niet in op Europees
beleid hierover

In Hoofdstuk 2.1 van het Rapport wordt
uitgebreid ingegaan op de vraag of het door de
werkgroep ontwikkelde beleidsprogramma in lijn
is met voorstellen uit het Europese FF55-
programma en ander EU-klimaatbeleid.
Uitgangspunt voor de analyse is:

De Europese Klimaatwet die op 28 juni 2021
door de Europese Raad is aangenomen.
Daarin is vastgelegd dat de EU uiterlijk in
2050 als geheel netto klimaatneutraal is en
netto negatief in de periode daarna. Om de
broeikasgasemissies terug te brengen geldt
voor 2030 een doel van netto ten minste 55%
broeikasgasreductie ten opzichte van 1990.
Een nadere uitwerking is te vinden in het Fit-
for-55-pakket (FF55-pakket) Op 29 maart
2023 heeft de Europese Commissie een reeks
nieuwe maatregelen in haar FF55-pakket
gepresenteerd waaronder bijvoorbeeld vanaf
2027 een tweede emissiehandelssysteem
(ETS2) voor brandstoffen in de industrie,
gebouwde omgeving en wegtransport (circa
drie kwart van de Nederlandse ESR-
emissies). 
De Europese beleidsarchitectuur voor het
bereiken van de klimaatdoelstellingen. De
werkgroep schrijft hierover: “De Europese
beleidsarchitectuur bestaat uit drie borgende
pijlers, elk met reductiedoelen voor
verschillende sectoren. Het gaat om a) de
Europese emissiehandelssystemen
(Emissions Trading System) voor
emissiebronnen in de energiesector, zware
industrie, lucht- en zeevaart (ETS1) en voor
brandstoffen gebruikt in ESR-sectoren
gebouwde omgeving, wegtransport en
kleinere industrie (ETS2).”

1.

2.

De werkgroep gaat ook in op enkele flankerende
EU-richtlijnen, zoals de (Renewable Energy
Directive, RED), de Richtlijn energie-efficiëntie
(Energy Efficiency Directive, EED) en de
emissiestandaarden voor lichte wegvoertuigen.
Maar de Richtlijnen die de milieubelastingen in
de Europese Unie deels harmoniseren worden
niet genoemd. Mijns inziens was daar wel reden
voor aangezien een deel van de aanbevelingen tot
aanscherping van de beprijzing de in Europees
verband geharmoniseerde accijnzen en
energiebelasting betreft en aanscherping op
Europees niveau op zich laat wachten.

10 Europese Raad, Raad voor de Europese Unie,
https://www.consilium.europa.eu/nl/policies/green-deal/fit-for-55-
the-eu-plan-for-a-green-transition/. Lidstaten krijgen de optie om de
overige brandstoffen in ESR-sectoren (in de landbouw en overige
mobiliteit) ook onder het handelssysteem te scharen. ETS2 gaat net
als ETS1 enkel uit van een Europees uitstootplafond, dus verplicht
lidstaten niet tot een eigen reductieopgave. 

9 Commission Staff Working Document Annual Report on Taxation 2022
Review of taxation policies in EU Member States,
https://www.europarl.europa.eu/RegData/docs_autres_institutions/commissio
n_europeenne/swd/2022/0226/COM_SWD(2022)0226_EN.pdf , p 26.
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Een opmerking in par. 2.1 dat de werkgroep
adviseert om - net als met de in 2021 ingevoerde
vliegbelasting - aanscherping van deze
Richtlijnen niet af te wachten zou op zijn plaats
zijn geweest. Aanpassing in verband met de
klimaatdoelstellingen van de - herhaaldelijk
gewijzigde - Accijnsrichtlijn 92/12/EEG van de
Raad van 25 februari 1992 betreffende de
algemene regeling voor accijnsproducten, het
voorhanden hebben en het verkeer daarvan en de
controles daarop staat overigens niet op de
politieke agenda van de Europese Unie. Wel op
die politieke agenda staat harmonisatie van de
Energiebelastingrichtlijn 2003/96/EG. Deze
Richtlijn verplicht de lidstaten moeten een
energiebelasting te heffen op minerale oliën,
kolen, aardgas en elektriciteit. 

11 In de Memorie van Toelichting bij kamerstuk 35205, Wijziging van de Wet belastingen op milieugrondslag (Wet vliegbelasting) staat:
“Momenteel is er echter geen Europese aanpak omtrent belasting op luchtvaart. De wens om te komen tot Europese afspraken is door het kabinet
neergelegd bij de Europese Commissie. Op dit verzoek heeft de Europese Commissie laten weten gedurende deze commissieperiode niet meer met
een voorstel te komen en een eventueel voorstel over te laten aan de volgende Commissie die in 2019 van start zal gaan. Op Europees niveau zijn er
de volgende mogelijkheden voor een belasting op luchtvaart: 
• het invoeren van btw-heffing op personenvervoer door de lucht op EU-niveau; 
• het invoeren van accijns op motorbrandstoffen voor de commerciële luchtvaart op EU-niveau; 
• het invoeren van een vliegbelasting op EU-niveau
Voor wat betreft de eerste variant, het invoeren van een btw-heffing op Europees niveau, kan het volgende worden opgemerkt. Op dit moment
wordt het vervoer van personen per vliegtuig op zichzelf al betrokken in de systematiek van de btw. Binnenlandse vluchten zijn belast met het
algemene btw-tarief. Vluchten naar of vanuit het buitenland zijn echter belast tegen het btw-nultarief. Dit nultarief houdt in dat
luchtvaartmaatschappijen geen btw in rekening hoeven te brengen over hun diensten, maar wel recht hebben op aftrek van voorbelasting. Vanwege
uitvoeringsproblematiek maken alle lidstaten gebruik van dit nultarief voor vluchten naar of vanuit het buitenland. In theorie is het denkbaar dat
Nederland zou afzien van het toepassen van dit nultarief. Dit zou echter betekenen dat voor alle vluchten vanuit en naar Nederland moet worden
vastgesteld welk gedeelte boven Nederlands grondgebied is gevlogen, want alleen dat gedeelte is belastbaar met Nederlandse btw. Dit is echter niet
uitvoerbaar. De discussie over btw op luchtvaart wordt in Europees verband al 25 jaar gevoerd, tot op heden echter zonder resultaat. Een accijns op
vliegtuigbrandstoffen voor internationale vluchten naar landen buiten de EU zou kunnen worden gerealiseerd door aanpassing van die richtlijn. De
huidige verplichte accijnsvrijstelling voor de commerciële luchtvaart in die richtlijn 4 Kamerstukken II, 2017/18, 32 140, nr. 47. 5 Richtlijn
2003/96/EG van de Raad van 27 oktober 2003 tot herstructurering van de communautaire regeling voor de belasting van energieproducten en
elektriciteit (PbEU 2003, L 283). Tweede Kamer, vergaderjaar 2018–2019, 35 205, nr. 3 4 zal dan moeten vervallen en er zullen minimum
accijnstarieven voor motorbrandstoffen voor de luchtvaart moeten worden opgenomen. Daarnaast zouden er bilaterale luchtvaartverdragen moeten
worden aangepast. De inschatting is echter dat hiervoor op korte termijn onvoldoende draagvlak is. De accijnsvrijstelling voor vliegtuigbrandstof
voor het mondiale vliegverkeer vloeit voort uit een combinatie van het mondiale Verdrag van Chicago – voor brandstof die nog in het vliegtuig
aanwezig is bij het binnenvliegen van het luchtruim – en andere verdragen waarbij Nederland partij is, voor de brandstof die op luchthavens wordt
getankt. Een vliegbelasting op EU-niveau, kan alleen worden geïntroduceerd via een daartoe geëigende rechtshandeling van de Europese Unie.
Hiervoor kan dus niet worden aangesloten bij de bestaande Europese richtlijnen. Het initiatiefrecht hiertoe ligt bij de Europese Commissie. Voor
alle varianten geldt dat bij initiatieven betreffende de luchtvaart op Europees niveau rekening moet worden gehouden met de doorgaans lange
doorlooptijden van het wetgevingsproces in Brussel en de vereiste unanimiteit voor het aannemen van nieuwe belastingvoorstellen. Ook als er ruim
draagvlak is voor een Europese vliegbelasting, is het niet realistisch te veronderstellen dat nieuwe regelgeving (en de daarbij behorende uitvoering)
per 2021 zal zijn gerealiseerd”.
12 Door deze Richtlijn 92/12/EEG van de Raad van 25 februari 1992 betreffende de algemene regeling voor accijnsproducten, het voorhanden
hebben en het verkeer daarvan en de controles daarop zijn het heffingssysteem en de tarieven van accijns op brandstof geharmoniseerd.
Richtlĳn 2003/96/EG van de Raad van 27 oktober 2003 tot herstructurering van de communautaire regeling voor de belasting van energieproducten
en elektriciteit. 
13 Art. 1 jo. art. 2 lid 1 en lid 2 RL 2003/96/EG. 
14 Dit wordt in de richtlijn gebruik als motorbrandstof genoemd.
15 Dit wordt in de richtlijn gebruik als motorbrandstof genoemd. 
16 RL 2003/96/EG is niet van toepassing op energieproducten gebruikt voor andere doeleinden dan als motor- of verwarmingsbrandstof (Art. 2 lid 4
sub b eerste gedachtestreepje RL 2003/96/EG). In overweging 22 van de Considerans bij RL 2003/96/EG wordt de noodzaak van een
gemeenschappelijke regeling onderstreept. 
17 Art. 4 lid 1 RL 2003/96/EG. De tarieven zijn opgenomen in bijlage I A, I B en I C bij RL 2003/96/EG.

Deze energiebronnen kunnen op veel
verschillende manieren worden gebruikt. De
Energiebelastingrichtlijn is echter alleen van
toepassing als de energiebronnen worden
gebruikt om een verbrandingsmotor te laten
werken of bij gebruik voor verwarming. Voor
ieder soort verbruik is een tarief in de richtlijn
opgenomen. De lidstaten moeten minimaal tegen
dat tarief heffen. De praktijk is dat veel lidstaten
heffen tegen een (veel) hoger tarief, terwijl in een
aantal lidstaten het tarief lager is of zelfs nul. 
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Energiebronnen die worden gebruikt voor het
produceren van elektriciteit. 
Het gebruik van energiebronnen in de
luchtvaart. 
Het gebruik van energiebronnen voor de
vaart op communautaire wateren. 

Geen toereikende stimulans biedt voor
broeikasgasreductie, energie-efficiëntie en
het gebruik van elektriciteit en alternatieve
brandstoffen (hernieuwbare waterstof,
synthetische brandstoffen, geavanceerde
biobrandstof enz.), doordat nieuwe, minder
koolstof intensieve brandstoffen net zo
worden belast als hun fossiele tegenhanger
indien de nieuwe brandstof is ontstaan na de
vaststelling van de huidige EBR in 2003 en
er daarom geen specifiek tarief voor bestaat;
en
Het gebruik van fossiele brandstoffen
bevoordeelt door de sterk uiteenlopende
nationale tarieven in combinatie met een
breed scala aan belastingvrijstellingen en -
verlagingen. 

De Richtlijn noemt verder drie vrijstellingen die
de lidstaten in ieder geval moeten toepassen, te
weten voor:

1.

2.

3.

De Europese Commissie onderkent dat de
huidige Energiebelastingrichtlijn aan vervanging
toe is omdat deze:

1.

2.

De Europese Commissie heeft daarom op 14 juli
2021 een voorstel tot wijziging van de Richtlijn
gepresenteerd, in het kader van haar eveneens op
die datum gepresenteerde Fit-for-55-programma.
Voorgesteld wordt:
- de in de Richtlijn aangegeven
minimumbelastingtarieven en structuur worden te
herzien; 
- in plaats van op basis van volume te heffen op
basis van energie-inhoud en bijdrage aan de
klimaatdoelstelling; 
- aanpassing van de vrijstellingen,
tariefdifferentiatie en verminderingen; en 
- introductie van indexatie. 

 
 

18 Art. 14 lid 1 sub a RL 2003/96/EG.
19 Art. 14 lid 1 sub b RL 2003/96/EG.
20 Art. 14 lid 1 sub c RL 2003/96/EG.

3.4 Advies om nader onderzoek te doen naar
grondslagerosie en fiscale fossiele
uitzonderingsposities

Terecht wijst de werkgroep erop dat het doel van
beprijzing van ongewenst gedrag (CO2- uitstoot)
is het ongewenste gedrag te verminderen, maar
dat als de ingezette regelgeving succesvol blijkt
te zijn dat leidt tot grondslagerosie: vermindering
van opbrengsten van de betreffende belasting. De
werkgroep verwacht dat ondanks grondslagerosie
het gehele pakket aan maatregelen zal leiden tot
een budgettaire opbrengst van circa 3,5 mld. euro
per jaar in 2030 welke door de scheiding van
inkomsten en uitgaven naar de schatkist vloeit.
Maar op termijn zal bij succes de opbrengst
dalen. De werkgroep adviseert de Studiegroep
Begrotingsruimte opdracht te geven te reflecteren
op grondslagerosie. De werkgroep benoemt de
spanning tussen het door beprijzing terugbrengen
van emissies en het stabiliseren van
belastinginkomsten. Wat de werkgroep niet
benoemt is wat de precieze vraag aan deze
Studiegroep zou moeten zijn. Te denken valt
mijns inziens aan de vraag door welke andere
belastingen te verhogen of uitgaven te
verminderen de grondslagerosie opgevangen
moet worden en de vraag in welk jaar het
omslagpunt waarop de heffingsopbrengst af gaat
nemen bereikt zal worden.
De werkgroep adviseert verder om fossiele
(fiscale) regelingen in kaart te brengen, deze te
bezien in samenhang met andere beprijzende
instrumenten, ze waar mogelijk af te bouwen en
in te zetten op een noodzakelijke aanpassing van
internationale afspraken en verdragen. Ook hier
ontbreekt een nadere toelichting.

4. Conclusie 

Het rapport biedt een weloverwogen overzicht
van beleidsopties waaruit de politiek kan kiezen
om dusdanige gedragsveranderingen te
bewerkstelligen dat de klimaatdoelstellingen
worden behaald. Daaronder zijn diverse
voorstellen voor fiscale maatregelen. Aan elk van
de voorstellen kleven voor- en nadelen. Het is
aan de politiek om daar een goede afweging in te
maken. Het rapport “Scherpe doelen Scherpe
keuzes” biedt daarvoor input maar is –
begrijpelijk - niet volledig.
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GFE-Facebook Kandidaatsbestuur 
Op 30 mei 2023 zal het beleid van Bestuur Buma
geëvalueerd worden. Hierna is het
kandidaatsbestuur aan de beurt om hun beleid te
presenteren. In deze rubriek leren we hen vast
wat beter kennen!  

Veerle Westra

Mijn naam is Veerle Westra, 21 jaar oud en ik zit
in mijn derde jaar van de bachelor. Ik kom uit
Amersfoort, maar ik woon al een paar jaartjes in
het mooie Groningen. Het leek mij altijd wel leuk
om een bestuursjaar te doen, alleen ik had er nog
niet per se heel concreet over nagedacht. Maar na
een aantal commissies te hebben gedaan, is een
bestuursjaar voor mij toch wel echt de kers op de
taart! Het leukste aan de GFE vind ik de mensen
(lekker cliché) en op de tweede plek natuurlijk de
gezellige borrels!

Fabien Bork

Ik ben Fabien, 21 jaar oud en ik zit in het laatste
jaar van de bachelor. Ik ben geboren en getogen
in het mooie Leeuwarden maar woon nu bijna
twee jaar in Groningen. Naast de GFE ben ook ik
lid bij Aegir en ben ik zeer regelmatig in de
sportschool te vinden. In het 42ste bestuur zal ik
met veel plezier de taak van secretaris op mij
nemen. Ik heb eerlijk gezegd nog niet lang de
ambitie om een bestuursjaar te doen. Die ambitie
is bij mij begonnen na de ski-reis in Avoriaz en
nu werkelijkheid geworden. Ik hoop dat ik samen
met mijn mede bestuursleden een mooi jaar
tegemoet ga waarbij we ons volledig gaan
inzetten voor de vereniging. Het allerleukste aan
de GFE vind ik de borrels natuurlijk, alhoewel ik
ook erg naar de BSR uitkijk. 

Mart Stroosma

Mijn naam is Mart Stroosma. Ik ben opgegroeid
in Drachten (Friesland), maar woon sinds
anderhalf jaar in het mooie Groningen. In mijn
vrije tijd ben ik veel te zien met vrienden en op
en rondom de tennisbaan bij TAM. In mijn eerste
jaar rechten was ik vooral bezig met de stad
verkennen. Pas in het afgelopen jaar heb ik de
ambitie gekregen om een bestuursjaar te gaan
doen. Ik zie dit als een mogelijkheid om mijn
studentenleven te verrijken. Persoonlijk vind ik
de gratis borrels van de GFE altijd erg gezellig.

Martijn van Roeden

Mijn naam is Martijn van Roeden, ik ben 25 jaar
oud en zit nu in het derde jaar van de bachelor
Fiscaal Recht. Ik kom uit Ureterp, dit ligt vlak bij
Drachten. Het heeft bij mij altijd wel gekriebeld
om een bestuursjaar te gaan doen, dus nu had ik
zoiets van, ik ga ervoor! Het leuke aan de GFE
vind ik de gezelligheid en de vele activiteiten die
georganiseerd worden. Hierdoor heb ik heel veel
mensen leren kennen wat het studeren een stuk
leuker maakt. We zitten altijd met veel GFE’ers
samen in de colleges en doen dan altijd een
bakkie in de pauze.

Voorzitter

Secretaris

Fiscus

Commissaris extern

Ik ben Niels Kelder, 22 jaar, en ben de
kandidaats-commissaris intern van het 42e
kandidaatsbestuur! Ik kom oorspronkelijk uit een
klein dorpje in Overijssel en woon alweer vier
jaar in Groningen. Ik ben vierdejaars
bachelorstudent (Nederlands en fiscaal recht). Ik
heb zeker altijd de ambitie gehad om een
bestuursjaar bij de GFE te doen. Ik heb al twee
commissies gedaan (activiteitencommissie en
lustrumcommissie) en ik heb het erg naar mijn zin
bij de GFE. Het mooie aan een bestuursjaar vind
ik dat je invloed hebt op het beleid van de
vereniging en deze mag uitvoeren. Een
bestuursjaar zou het dus voor mij helemaal
afmaken, vooral bij de vereniging waar ik altijd
actief ben en ben geweest. Ik ben blij dat ik de
kans mag krijgen om straks als intern aan de slag
te kunnen gaan. Het allerleukst aan de GFE vind
ik de mensen. Via de GFE ben ik met veel
mensen bevriend geraakt die ik dagelijks spreek.
Daarnaast vind ik natuurlijk de borrels het leukst,
omdat het naar mijn mening altijd gezellig is om
iedereen die betrokken is bij de vereniging weer
te zien.

Niels Kelder
Commissaris intern
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Recept

Cocktailshaker en stamper
Verse muntblaadjes (hoeveelheid naar smaak)
1 sinaasappel, in partjes (een scheut sinaasappelsap is ook een optie)
1 eetlepel suiker (meer kan altijd, mocht je graag een wat zoetere cocktail drinken)
50 ml witte rum
25 ml oranje likeur (bijvoorbeeld Cointreau)
½ limoen, in partjes
IJsblokjes
Bruiswater
Eventueel extra partjes sinaasappel en muntblaadjes, ter garnering

Nu Koningsdag voor de deur staat, geven wij jullie graag wat inspiratie mee met een heerlijk
cocktailrecept! Een populair drankje om te serveren op Koningsdag is de Oranje Mojito. Deze
verfrissende cocktail is gebaseerd op de welbekende Cubaanse Mojito, maar krijgt een Koninklijk
tintje door het toevoegen van sinaasappels en een scheutje oranje likeur. Met een vrolijke oranje
kleur past deze cocktail perfect bij de feestelijke sfeer van niet alleen Koningsdag, maar ook
gewoon elke andere dag in het jaar!
Wat je nodig hebt:

Doe de muntblaadjes, sinaasappelpartjes en suiker in een cocktailshaker en stamp deze met een
stamper voorzichtig aan, zodat de smaken goed vrijkomen. Voeg vervolgens de witte rum, oranje
likeur en het sap van de limoen toe en schud goed. Vul een glas met ijsblokjes en giet de cocktail
over het ijs. Vul het glas aan met bruiswater en roer dit voorzichtig door. Garneer de Oranje Mojito
met extra partjes sinaasappel en muntblaadjes.
En voilà, daar heb je een heerlijk verfrissende Oranje Mojito om elk jaar weer van te genieten
tijdens Koningsdag!
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Bevrijdingsdag-quiz
Wanneer werd de eerste Dodenherdenking gehouden?
A. 6 mei 1945
B. 7 mei 1945
C. 8 mei 1945
D. 9 mei 1945

Welke muziek wordt door de trompettist gespeeld tijdens de herdenking op 4 mei?
A. Wilhelmus
B. Taptoe
C. The Last Post

Hoe hangt de Nederlandse vlag op 5 mei?
A. Halfstok, van zonsopgang tot zonsondergang, zonder oranje wimpel
B. In top, van zonsopgang tot zonsondergang, zonder oranje wimpel
C. In top, van 08.00 uur 's ochtends tot 20.00 uur ’s avonds

Ieder jaar kiest het Nationaal Comité een thema dat als rode draad door de activiteiten op 4 en 5
mei loopt. Wat is het thema van dit jaar?
A. Vrijheid geef je door
B. Nooit meer oorlog
C. Vrijheid spreek je af
D. Leven met oorlog

Wie zijn dit jaar de ambassadeurs van de vrijheid?
A. Treintje Oosterhuis, Ilse de Lange, Caro Emerald en Chef'Special
B. Tabitha, Froukje en MEAU
C. Dotan, Jett Rebel, Mainstreet en Ilse de Lange
D. Froukje, Maan en Chef’Special

Wat is het startsein van alle Bevrijdingsfestivals en andere activiteiten op 5 mei?
A. Het ontsteken van het Vrijheidsvuur
B. Het ringelen van de Bevrijdingsbel
C. Het ringelen van de Vrijheidsbel
D. Het ontsteken van het Bevrijdingsvuur

Hoeveel procent van de huidige bevolking heeft de Tweede Wereldoorlog meegemaakt?
A. 10 procent
B. 12 procent
C. 14 procent
D. 16 procent
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Hoe heet de militaire operatie waarbij de geallieerden de bruggen over de grote rivieren in
Nederland willen veroveren op de Duitsers?
A. Operatie Bridge Attack
B. Operatie Market Garden
C. Operatie Air Brigade

Het lukt de geallieerden niet om alle bruggen te veroveren. Welke brug blijft in Duitse
handen?
A. De Waalbrug in Nijmegen
B. De Rijnbrug in Arnhem
C. De Maasbrug bij Grave

Op 5 september 1944 geloven veel mensen in Nederland dat de geallieerden snel zullen
komen om ze te bevrijden. Maar dat gebeurt niet. Hoe wordt deze dag ook wel genoemd?
A. Dolle dinsdag
B. Wazige woensdag
C. Dwaze donderdag
D. Zwarte donderdag

Hoe lang duurde de bevrijding van onze provincie Groningen?
A. 1 week
B. 2 weken
C. 3 weken

Wanneer was de stad Groningen volledig bevrijd?
A. 14 april 1945
B. 15 april 1945
C. 16 april 1945

Waar sneuvelde de eerste Canadese soldaat tijdens de bevrijding van Groningen?
A. Paterswoldseweg
B. Eeldersingel
C. Grote Markt

Twee monumenten doorstonden de oorlog in onze stad Groningen, namelijk de Martinitoren
en...
A. Het Goudkantoortje
B. Het Scholtenhuis
C. De Oude Wacht

Hoeveel nationale bevrijdingsfestivals zijn er?
A. 8
B. 12
C. 14
D. 17

D, B, B, D, B, A, B, B, B, A, C, C, A, A, C 
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Activiteitenkalender

4 mei

2 juni

11 mei

19 mei

10 mei

24 mei

26 mei

30 mei

21 april

24 april

20 april

Overdrachts-ALV

Kantoorbezoek EY

Kantoorbezoek RSM

Kantoorbezoek Stibbe

College PwC over M&A

Actieve leden bedankdag

Kroegcollege OM & borrel

Kantoorbezoek Baker Tilly

Kantoorbezoek Dirkzwager

Kantoorbezoek Baker McKenzie

Kantoorbezoek KPMG Meijburg & Co




